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SKRAĆENI ZAPISNIK 

 
sa 54. sjednice  Skupštine Istarske županije, održane 6.04.2009. godine u  Maloj koncertnoj  
dvorani  Spomen doma u  Pazinu 
 

Sjednicu je  u  17,02 sata otvorio ANTON PERUŠKO, p redsjednik  Skupštine 
Istarske županije ( IDS – SDP) , koji je sjednici i  predsjedavao. 
                                    

Pozdravljam sve  prisutne kolegice vijećnice i kolege vijećnike Skupštine Istarske 
županije, 

-     župana  Ivana Jakovčića, 
- zamjenika  župana , gospodina  Valeria Drandića, 
- zamjenika župana, gospodina Sergia  Bernicha, 
- članove Poglavarstva Istarske županije,  
- resorne pročelnike  županijskih upravnih odjela Istarske županije,   
- predstavnike medija i sve ostale koji prisustvuju večerašnjoj 54. sjednici Skupštine 

Istarske županije 
 
Izvijestio je Skupštinu  da je  prema  vijestima elementarna  nesreća  zadesila narod 

susjedne prijateljske Republike Italije kao posljedica  potresa na području Abruzza. Broj  
žrtava se još ne zna, ali dosta je velik Rodbini žrtava upućujemo izraze sućuti, solidarnosti  i 
potpore  talijanskom narodu  i talijanskim vlastima.  

 
U  nastavku  naglašava da nije  53. sjednica kako piše u pozivu  već 54. sjednica  

Skupštine Istarske  županije, jer je u meñuvremenu održana  53. svečana  sjednica u Poreču 
podom Dana Istarskog  statuta. 

Prije prelaska na  utvrñivanja dnevnog  reda moli  tajnicu  Skupštine, gospoñu  Vesnu  
Ivančić da izvrši  prozivku  vijećnika radi utvrñivanja kvoruma. 

  
PRISUTNI – ODSUTNI 

 
R.br. VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 
1. LINO ČERVAR HDZ Odsutan   
2. MARINO ROCE HDZ Odsutan 
3. DARKO JERGOVIĆ HDZ    
4. LOVORKA TOMIČIĆ HDZ  
5. MILAN MEDEN HDZ Odsutan   
6. ALEN DAMIJANIĆ  HNS/ZELENI/HSLS/   
7. SANDRO JURMAN HNS/ZELENI//HSLS/   
8. JOSIP- ANTON RUPNIK HNS/ZELENI/HSLS/  
9.  VESNA JALUŠIĆ HSU Odsutna    
10. SUZANA BUGARIN HSU Odsutna 
11. ROMANO ČERNJUL HSU  
12. LINO ROŠA HSU  
13. DAMIR RADNIĆ IDF  
14. TULLIO PERSI IDF  
15. ORIANO BULIĆ IDF Odsutan 
16. VLADIMIR  GAŠPARINI IDF  
17. KLARA GRAHOVAC IDS  
18. STJEPAN MRAKOVIĆ IDS  
19. ORIJANA LUKIĆ IDS   
20. KATARINA NEMET IDS u.L.Limuncin Toht  
21. FRANKO UDOVIČIĆ IDS  
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22. TEDI  CHIAVALON IDS  
23. MIHO  VALIĆ IDS Odsutan (O) 
24. VITTORIO ZULIANI IDS  
25. AHMED MAKOTA IDS  
26. BRANKA DAIĆ BURSAĆ IDS  
27. TAMARA  BRUSSICH IDS Umjjesto Furia  Radina,  
28. JADRANKA FABAC IDS Umjesto E. Kosa  
29. SERðO RIGO IDS  
30. VIVIANA BENUSSI IDS  
31. FABIO JELIČIĆ IDS  
32. EDA KLAPČIĆ IDS   
33. MARTIN MATOŠEVIĆ IDS  
34. DANICA MILETIĆ IDS  
35. MICHELA BLAGONICH IDS   
36. LAURA ŠUPERINA IDS  
37. ANTON PERUŠKO SDP  
38. MIRJANA ĆUS SDP  
39. LINO DOBRILA SDP  
40.  PETAR RADETIĆ SDP  
41. RATKO KLARIĆ SDP  
  
 
OSTALI PRISUTNI : 
 
VESNA IVANČIĆ,  tajnica Službe za  poslove Skupštine i Poglavarstva Istarske županije 
MELITA FERENČIĆ,  zamjenica  tajnice Službe za poslove  Skupštine i Poglavarstvo 
Istarske županije 
IVAN KLARIĆ, deb. Stenograf, voditelj zapisnika,  
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela  za poljoprivredu, šumarstvo,  lovstvo, 
ribarstvo  i vodoprivredu  Istarske županije, 
MLADEN DUŠMAN, pročelnik Upravnog odjela  za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
Istarske županije,  
VLADIMIR  TORBICA, v.d. pročelnik Upravnog odjela za kulturu Istarske županije,  
GROZDANA LOVREČIĆ, v.d. pročelnice Upravnog odjela za  prostorno ureñenje i gradnju 
Istarske županije, 
MIODRAG ČERINA, šef Kabineta Župana Istarske županije,      
BRUNO  BULIĆ, predsjednik sindikata Istre i Kvarnera, 
ČLANOVI POGLAVARSTVA :  
VALERIO DRANDIĆ, zamjenik  Župana Istarske  županije, 
SERGIO BERNICH, zamjenik Župana Istarske županije 
ROBERT MATIJAŠIĆ, član Poglavarstva zadužen za  visoko školstvo IŽ,  
LUCIJA  DEBELJUH, članica Poglavarstva zadužena  za školstvo i kulturu Istarske županije, 
VALTER POROPAT , član Poglavarstva zadužen za održivi  razvoj Istarske županije, 
ORIANO  OTOČAN, član Poglavarstva zadužen za  meñunarodnu suradnju Istarske 
županije,  
Prof.dr.  VJEKOSLAV PAR, Agronomski  fakultet Zagreb, 
Prof. Dr.  ZORAN GRGIĆ,  Agronomski  fakultet Zagreb, 
MLADEN MILOHANIĆ,  voditelj  Fonda za  razvoj  poljoprivrede i  agroturizma Istre, 
  

Predsjednik ANTON PERUŠKO, konstatira  da je  prozivkom utvrñeno  da od  41 
vijećnice  i vijećnika na prozivci je prisutno  33 vijećnica i vijećnika, što znači da Skupština 
može pravovaljano raditi i odlučivati po  točkama  koje  budu na  dnevnom redu.   

Prelazi se  na utvrñivanje  dnevnog  reda. 
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Prijedlog  dnevnog  reda za  54. sjednicu Skupštine Istarske  županije vijećnici su 
dobili  poštom uz poziv za sjednicu. 

Otvara raspravu po prijedlogu dnevnog reda. 
Pošto se nitko nije javio za riječ daje na glasanje  prijedlog dnevnog reda  kako  su ga  

vijećnici dobili uz poziv  za  sjednicu, te nakon glasanja utvrñuje da je  Skupština sa 32  
glasova  “ZA”, bez  glasova “PROTIV”, za  54. sjednicu Skupštine Istarske županije utvrdila  
slijedeći dnevni red :  

DNEVNI  RED 
 

1) Verifikacija skraćenog zapisnika sa 52. sjednice Županijske skupštine Istarske 
županije 

2) Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3) Prijedlog Istarske kulturne  strategije  
4) Prijedlog Strateškog  programa ruralnog razvoja  Istarske županije 2008.- 2013. 

(studija) 
5) Prijedlog  Analize  ekonomske efikasnosti  proizvoñača mlijeka i pretpostavke  

održivog  razvoja proizvodnje  mlijeka u  Istarskoj  županiji (studija) 
6) Prijedlog  Modela kreditiranja poljoprivrede u Istarskoj  županiji – Izvješće o radu 

Fonda za  razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre za period  1995. – 2008. godine, 
7) Prijedlog  Programa podizanja  dugotrajnih nasada u Istarskoj  županiji – Izvješće o  

realizaciji programa, model sufinanciranja i koncepcija provedbe programa do 2020. 
godine 

8)  
a) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku o izmjenama i 
    dopunama  Statuta Osnovne škole Barba, Barban, 
b) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne suglasnosti na Odluku o izmjenama i 
    dopunama Statuta Osnovne škole Milana Šorga, Oprtalj, 
c) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku o izmjenama i 
    dopunama  Statuta Osnovne škole Savičenta 
d) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku o izmjenama i 
    dopunama Statuta Osnovne škole Vladimira Nazora Vrsar, 
e) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku o izmjenama i 
    dopunama Statuta Osnovne škole Tar – Vabriga. 

        9) 
a) Prijedlog Rješenja o  razrješenju ravnatelja Povijesnog muzeja Istre – Museo 

storico dell'Istria zbog isteka mandata 
b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  v.d. ravnatelja Povijesnog muzea Istre – Museo  

storico  dell'Istria   
 

ORDINE DEL GIORNO 
1. Verifica del verbale sintetico della 52 seduta dell'Assemblea regionale  della 
      Regione Istrijana 
2. Domande  dei  consiglieri , proposte e informazioni 
3.  Proposta della Strategia  culturale Isriana 
4. Proposta  del Programma strategico  di sviluppo  rurale  della Regione Istriana 

2008-2013 (studio) 
5. Proposta  di  Analisi  dell'effetto economico  di produttori  di latte e presupposti  

di  sviluppo  sostenibile della produzione di latte nella Regione  istriana 
(studio) 

6. Proposta di  Modello di  accreditamento dell'agricultur nella Regione istriana -  
Relazione sul  lavoro  del Fondo  per lo sviluppo  dell'agricultura  nella 
Regione istriana – Relazione sul lavoro  del Fondo  per lo sviluppo  
dell'agricultura  e agriturismo  dell'Istria  per il periodo  dell'anno  1995 –2008 

7. Proposta  di Programma di allevamento  delle  piantagioni   di piu' anni  nella 
Regioni istriana  - Relazione  sulla  realizzazione  del programma, modello  di 
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financziamento aggiuntivo  e concetto d'attuazione del programma  entro 
l'anno  2020 

8.  
a) Proposta  di  Conclusione sulla previa  in merito  alla Delibera sulle 
      modifiche  aggiunte allo Statuto   della  Scuola elementare Barbana 
      di Barbana 
b) Proposta  di  Conclusione sulla previa  in merito  alla Delibera sulle 
      modifiche  aggiunte allo Statuto   della  Scuola elementare Milan 
      Šorga Portole 
c) Proposta  di  Conclusione sulla previa  in merito  alla Delibera sulle 
      modifiche  aggiunte allo Statuto   della  Scuola elementare 
      Sanvincenti di Sanvincenti 
d) Proposta  di  Conclusione sulla previa  in merito  alla Delibera sulle 
      modifiche  aggiunte allo Statuto   della  Scuola elementare Vladimir 
      Nazora  Orsera 
e) Proposta  di  Conclusione sulla previa  in merito  alla Delibera sulle 
      modifiche  aggiunte allo Statuto   della  Scuola elementare Torre – 
     Abrega 

           9 
a) Proposta di  Decreto sull'esonoro di direttore del Museo  

storico  dell'Istria – Povijesni  muzej Istre  a causa  di  
scadenza del mandato 

b) Proposta di  Decreto sulla nomina  di  f.f. di diurettore del 
Museoa  storico  dell'Istria  - Povjesni muzej Istre  

 
AD – 1  VERIFIKACIJA SKRA ĆENOG ZAPISNIKA SA 52. SJEDNICE 
              ŽUPANIJSKE SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUPANIJ E  
 
 Skupština je  bez primjedbi  sa  32 glasova «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH» glasova, verificiralo  
 
    SKRAĆENI  ZAPISNIK 
 
                 sa 52. sjednice Županijske skupšti ne Istarske županije  
 
 AD – 2  PITANJA VIJE ĆNIKA, PRIJEDLOZI I INFORMACIJE 

 
JOSIP ANTON RUPNIK : 
 
 Poštovani gospodine predsjedniče, gospodine Župane, kolegice i kolege, gosti i 
predstavnici medija!  
 Ja bih imao  prvo jedan prijedlog, a onda jedno pitanje. 
 Jedan prijedlog možda će trajati  5 minuta . 
 Vezano za problematiku na GMO sjeme i GMO rasadni materijal, gdje se želi u  našoj  
zemlji kroz razne državne institucije omogućiti dobava GMO sjemena i rasadnog materijala, 
predlažem da se  s naše Skupštine pošalje otvoreno pismo Vladi Republike  Hrvatske  da se 
takva  rabota  spriječi, jer je još uvijek na snazi Zakon o GMO hrani u Republici Hrvatskoj. 
 Molim da mi se dozvoli da pročitam otvoreno pismo Vladi RH, pa da se vijećnici i 
članovi Poglavarstva izjasne da li se to pismo može poslati.  
 /A. Peruško: Imate dvije minute  na raspolaganju).   
 Otvoreno pismo  Vladi Republike Hrvatske. 
 Poštovani  
 Veoma smo zabrinuti zbog prisustva nove GMO hrane na tržištu, te zbog  
nepoštivanja postojećih zakonskih propisa o vidnom obilježavanju takve hrane, koji ugrožava 
zdravlje naših grañana. 
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 Zabrinuti smo zbog  vrlo liberalnog  i neodgovornog, javno iznesenog stava 
Republičkog zavoda za javno zdravstvo u Zagrebu, koji je blagonaklon  prema GM sjemenu i 
GMO sastojcima u hrani, iako je očito, da takva hrana nje prošla potrebna testiranja 
zdravstvene  sigurnosti to jest  opasnost od dugotrajnog  (kroničnog) oštećenja  zdravlja, nije 
dovoljno ispitana. 
 Zabrinuti smo zbog  blagonaklonog stava Zavoda  za sjemenarstvo  i rasadničarstvo 
u Osijeku  takoñer zbog  blagonaklonog stava prema  GMO i zbog potpunog  pomanjkanja  
interesa za  ekološko sjeme, koje se sve više traži, a kod nas ga nema. 
 Zbrinuti  smo zbog  liberalnog stava  Hrvatske agencije  za hranu u Osijeku. 
Predstavnici ovih triju  tijela izabrani su u  Vijeće i Odbore o GMO i oni odlučuju  o tome hoće 
li i kada GMO postati hrvatska  stvarnost. 
 Vaša je dužnost, da kontrolirate provoñenje Zakona, da zaštitite našu zemlju od 
ulaska GMO u prehrambeni lanac, sve dok dugotrajna sigurnost takve hrane  ne  bude 
potvrñena  od  nezavisnih  znanstvenih  institucija i dok  god  javnost ne stekne uvjerenje, da 
takva  hrana neće  prouzrokovati štetne učinke u bio  kom sektoru  ljudske  populacije i 
okoliša.  
 Drugo pitanje koje bih htio postaviti na osnovu zaključka sa  50. sjednice Skupštine 
Istarske  županije na kojoj je traženo pokretanje postupka  za izradu neovisne studije 
utjecaja na okoliš tvornica  Rockwool,  što je učinjeno po toj osnovi. Isto tako sam postavio i 
pitanje : što su  ministarstva, koja su dobila  informaciju i naš zahtjev, odgovorila, odnosno da 
li je uopće itko odgovorio na  naš zahtjev. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala lijepa.  
 Na  postavljeno pitanje odgovorit  će župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Poštovane dame i gospodo , signore  e signori ! 
 Dozvolite mi da  vas najprije  najsrdačnije pozdravim u ime Poglavarstva Istarske 
županije, pretpostavljajući da je ovo  vjerojatno posljednja sjednica  u ovom mandatu.  

Gospodine predsjedniče, dozvolite mi samo da  se unaprijed zahvalim svim 
vijećnicama i  vijećnicama za  zajedničkoj suradnji i zajedničkom radu u ove 4 godine našeg 
mandata. Vjerujem da nam je bilo zanimljivo. U mnogim situacijama je možda  netko  znao 
malo podignuti glas i  reći koju riječ više, ali uvijek u žaru demokratskog ozračja, Ako sam ja 
možda nešto pogriješio, nadam  se da to nikome neće zasmeti, siguran sam. U svakom 
slučaju ne s namjerom da se nekoga povrijedi, a naročito ne dame  iz prvoga  reda. Znam i 
sjetio  sam se  da sam koji puta nešto  rekao i glasno. 

 Želim se zahvaliti svima, a i isprika zbog toga što neću moći do kraja sjednice  biti 
ovdje zbog jednog intervjua večeras u 20,00  sati. 
 Gospodine vijećniče Rupnik, Istarska županija se sama proglasila GMO free 
županijom. To unaprijed znači da mi ne želimo genetski  modificirane organizme na  našem 
području. Tu  smo Odluku donijeli prije nekoliko  godina, koja je bila jako dobro prihvaćena 
od naših proizvoñača i naših  grañana. Na toj Odluci stojimo i danas. 

Da li će ova  Skupština poslati otvoreno pismo Vladi Republike Hrvatske ili  ćete to Vi 
učiniti, mislim da to u ovom  trenutku nije presudno, ali je važno da  smo mi  već  prije 
nekoliko godina ušli  u mrežu  GMO 3 regija  Europe, jer postoj takvo udruženje, takva mreža 
GMO 3 regija. Time iskazujemo naš jasan stav da želimo  zaštiti  proizvoñače i potrošače od  
onoga što nije do kraja znanstveno dokazano.  Mi smo  utvrdili i kažnjavanje onih koji  koriste  
eventualno  GMO – genetski modificirane organizme u proizvodnji i u tom kontekstu  
vjerujem da ćemo uspjeti uspostaviti  sustav koji  će sprječavati sadnju sjemena genetski 
modificiranih organizama.  
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Realno je  da svatko može u trgovini imati proizvode koji su  genetski modificirani i u 
tom kontekstu  ne možemo puno napraviti, ali možemo i  tražimo  da se posebno obilježe 
takvi proizvodi, kako  bi  grañani, potrošači, znali što kupuju i što konzumiraju. 

Što se tiče vašeg drugog pitanja,  želim vas obavijestiti  da u ovom  trenutku nemamo 
konkretne informacije o tome što radi nadležno Ministarstvo zaštite  okoliša, prostornog 
ureñenja i graditeljstvo, ali je zato Istarska županija zatražila ponudu od 5 mogućih 
izrañivača  studija utjecaja  na okoliš. Mi  tražimo  da se u to uključi  država, jer država na 
kraju daje  svoje ocjene na studije utjecaja  na okoliš. Očekujemo odgovor Ministarstva. Ako 
bi  taj  odgovor bio u razumnom vremenu, morat ćemo ovaj dosta financijski  teški zahtjev u 
ovim  vremenima, jer smo to  grañanima obećali,  izraditi neovisnu  studiju utjecaja na okoliš i 
zajednički  ćemo odlučiti kome ćemo povjeriti izradu studije, a vi kao osoba, koja sebe 
smatra stručnjakom za  to područje, predlažem da  analizirate zajedno s drugima  te ponude 
i date sugestije  našim kolegama i kolegicama koje se time bave.  

Do sada smo dobili odgovore  samo jednog Ministarstva, Ministarstva pravosuña, 
koje  nam je odgovorilo da nema nikakvu dokumentaciju vezano za  Rockwool. 

 Ostala ministarstva  do  sada nam nisu dostavila  nikakvu dokumentaciju. Meñutim,  
reći ću   vrlo jasno da se mi sa činjenicom postojanja te tvornice  nećemo miriti ako  će i dalje  
zagañivati okoliš. Ja sam neki dan primio  uvaženu delegaciju  Sindikata Istre i Kvarnera, 
razgovarao sam  vezano za  situaciju i probleme koje imaju zaposlenici u tvornici, izrazio  
sam, siguran sam, mišljenje vas kolegice i kolege vijećnici, i dao sam podršku Sindikatu Istre 
i Kvarnera za  njihove zahtjeve, ali sam istovremeno  i jasno dao do znanja da tvornica koja 
zagañuje okoliš u Istarskoj  županiji  ne može proizvoditi.  

Prema tome u situaciji u kojoj smo  trebamo zaštiti s jedne strane zdravlje  naših  
grañana, ali i interese radnika i zaposlenika, koji su mahom svi  članovi Sindikata Istre i 
Kvarnera. Mislim da trebamo imati principijelan stav da radnici imaju pravo na kolektivne 
ugovore, ali s druge  strane grañani koji  žive u krugu tvornice odnosno u okolišu tvornice, 
trebaju imati  pravo  na zdrav okoliš.       
 
ANTON PERUŠKO :             
 
 Hvala  Županu.  
 Vijećnik  Anton Josip Rupnik ima pravo na minutu. 
 
JOSIP ANTON RUPNIK : 
 
 Kako nisam  prije stigao  sve do kraja  reći, htio bih  vas samo upozoriti  da Istarska  
županija, kao i  Šibenska i Istočni dio Slavonije, nije prihvatila  GMO. Imam skicu  svih  
eurozona u  Europi koje su prihvatile  takozvano slobodno od  GMO. Ali, nama sada 
naprosto navire jedna  tužna priča, razne agencije u Hrvatskoj  jednostavno žele  kod  nas  
ugurati GMO  sjeme  i  GMO  rasadni materijal, koje na taj način žele uvući naše  društvo u 
tu priču. I što je  najopasnije voditelj tog  cijelog projekta je jedan Britanac, gospodin Svit, koji  
želi dokazati kako  postoji jako dobra i moguća suradnja izmeñu  GMO hrane i  ekološke  
hrane.  I sami znate  da je to dvoje  neusporedivo. To su dva dijametralno suprotna pojma. 
Svjetska organizacija je  dala  do znanja da se o tome uopće ne može razgovarati, a kamo li 
usporeñivati, ali nama se to  želi nametnuti  na  mala vrata. Ako sada pravovremeno  ne 
reagiramo postoji  opasnost  da nam se to može i desiti. I onda je stvarno kasno za bio  što 
poduzeti.   
 
ANTON PERUŠKO : 
 

Hvala. 
Idući je na redu Klub vijećnika IDS-a. 
Riječ ima  vijećnik Matošević Martin. 
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MARTIN MATOŠEVIĆ 
 
 Gospodine predsjedniče, gospodine Župane, gospodo zamjenici  Župana, članovi 
Poglavarstva, cijenjene kolegice i kolege vijećnici ! 
 Želim postaviti jedno pitanje gospodinu  Županu, koje se odnosi  na  predstojeću  
pretvorbu Uljanika. Poznato je da je već potpredsjednik Vlade RH, gospodin Polančec, 
izjavljivao  kako je već s Europskom unijom dogovoreno da se pretvorba Uljanika izvršiti  po 
posebnom modelu, različito od ostalih brodogradilišta u RH.  Meñutim, u zadnje vrijeme iz 
tiska vidimo da  to baš nije tako. Da li je to istina ili nije, ne znam. I Sindikat Uljanika je  
protestirao, izrazio svoje mišljenje i stoga  smo vidjeli da nešto  ne odgovara, da nešto škripi. 
Zato bih molio gospodina Župana ako ima nekih informacija u svezi toga  da nas informira. 
Slušao sam  putem radija malo prije, gospodina predsjednika Vlade, koji je danas  imao neki 
intervju na radiju, ne znam gdje, slušao sam  na prvom programu Hrvatskog radija, koji  je  
rekao da  će biti strogo zato  da se izvrši privatizacija Uljanika  po posebnom modelu. Stoga 
bismo se trebali boriti da to tako i bude.  
 Hvala lijepa.      
 
ANTON PERUŠKO : 
 

Hvala  vama.  
Odgovor  će dati,  gospodin Župan Ivan Jakovčić.  
 

IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
Gospodine admirale ! 
Ja bih  htio posebno naglasiti našu  senzibilnost i  važnost za privatizaciju, konkretno 

za moguću privatizaciju Uljanika. 
I ja sam čuo za ovu izjavu premjera danas popodne.  Pozdravljamo tu izjavu, jer je  

izričito  naglasio da  će Uljanik ići u privatizaciju po posebnom modelu, da će imati poseban 
status  u svojoj privatizaciji. Ja  to mogu pročitati samo tako da taj  poseban status znači da 
nema privatizacije Uljanika, naročito ne navrat na nos, da nema privatizacije Uljanika  bez  
razgovora  sa Sindikatima , bez  razgovora  sa  poslovodstvom i  bez  razgovora  s vodstvom 
Grada Pule i Istarske županije. Dakle, s onima koji su izabrani i  s onima koji  će biti izabrani 
nakon lokalnih izbora. Bez njih, bez razgovora  s njima, nema privatizacije Uljanika. 

 Mi moramo imati jasnu situaciju kada je Uljanik u pitanju, jer Uljanik hrani previše 
obitelji u Puli i u čitavoj Istri, previše ima direktnih zaposlenika u  Uljaniku, indirektnih 
zaposlenika u Uljaniku, da bi se samo  tako izvršila privatizacija Uljanika.  

Mogu  dodati još jednu rečenicu. 
Kada sam nedavno bio u situaciji razgovarati  sa  povjerenikom Europske komisije, 

gospodinom Olli  Rehnom, izričito i jasno sam mu  dao do znanja da nema privatizacije 
Uljanika po konceptu da će  Vlada  prodati brodogradilišta i završili smo priču. Uljanik ima 
pravo na poseban model, jer je poduzeće koje danas  ima pune navoze, koje ima usvojenu 
odličnu tehnologiju, koje je ušlo u  tržišne niše i  proizvodi  posebne tipove  brodova. Prema 
tome sigurno je jedno od  brodogradilišta u Europi  koje može opstati na  svjetskom tržištu, 
ne samo u Hrvatskoj, nego u  čitavoj Europi. Gospodin Olli Rehn mi je potvrdio da zna za 
problem Uljanika, da zna za postojanje Uljanika i da zna da se traži  da se Uljanik privatizira 
po  posebnom modelom. 

 Završavam s time što ću reći da smatram da privatizacija Uljanika uključuje i 
ostajanje države u suvlasništvu Uljanika. Dakle, ako ima pameti u Europskoj komisiji, ako 
ima pameti u Vladi, onda to uključuje i  činjenicu  da  Vlada ostane u  suvlasništvu Uljanika, 
ali isto  tako i mali dioničari, zaposlenici Uljanika i vodstvo Uljanika takoñer da se  nañu u 
vlasničkoj  strukturi Uljanika. Mislim da bi bilo mudro  da u jednom relativno malom  dijelu,  
budu uključeni i Grad Pula i Istarska  županija. To zbog  svega onoga što je Grad Pula učinio 
za Uljanik u posljednjih 15-tak  godina velikih problema u brodogradnji Hrvatske. Grad Pula 
je uvijek pomagao Uljanik, stajao iza  Uljanika na razne načine, što je  jedan od  razloga 
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zašto  je Uljanik danas, za  razliku od mnogih  drugih , upravo to što je, upravo zbog  
suradnje Grada Pule i Uljanika i  Istarske županije i Uljanika.   

U tom kontekstu se nadam da će premijer održati svoje obećanje, svoju  najavu. 
Vjerujem da  iza toga stoji konkretan dogovor  s Europskom komisijom. A ako  ne, ja sam 
već jednom  rekao, to ponavljam i ovdje, neovisno o tome što su neki tumačili da je to  
predizborna priča,  to nema nikakve  veze  sa predizbornom kampanjom, odnosno s 
izborima, jer  smo tako o tome govorili od   1993. do  danas, ako bude  sumnji u  radnjama 
koje se  žele činiti  oko Uljanika, mi  ćemo  Pulu i Istru dignuti na noge,  zato što naprosto 
Uljanik dati  nećemo ! To je poruka koju  svi moraju  čuti. Uljanik je danas ozbiljno poduzeće. 
Ono može tako ostati i u buduće.  Vjerujem da ćemo naći pametno rješenje svi zajedno u 
ovoj zemlji, da će Evropska komisija pristati na ono što  traži Uljanik, Sindikat, poslovodstvo, 
lokalna i regionalna samouprava. 
       
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  Županu. 
 Vijećnik zadovoljan odgovorom. 
 Idući je na  redu Klub  vijećnika  HDZ-ea. 
 Riječ ima vijećnica Lovorka Tomičić. 
 
LOVORKA TOMIČIĆ : 
 
 Lijep pozdrav svima. 
 Pitanje postavljam Županu. 
 Jedno pitanje  je vezano za  nedavno održanu tribinu u Medulinu. Tema tribine je bila 
Kaštijun, na koju su pozvani predstavnici Istarske županije, Župan, članovi Poglavarstva, 
vijećnici svi, predstavnici gradova i općina, saborski zastupnici, predstavnici Ministarstva 
zaštite okoliša, prostornog ureñenja i  graditeljstva. Dakle, pozvan je jedan širok krug ljudi na  
tribinu u Medulinu. Odazvalo se 300-stotinjak grañana , što predstavnika  pojedinih  stranaka 
i  grañana, meñutim Župan tamo nije  bio, članova  Poglavarstva nisam vidjela, vijećnike iz  
stranaka pozicije nisam vidjela. Znam da je tu istu  večer  održana modna revija u  Domu  
hrvatskih  branitelje, gdje  je  naš  Župan zajedno s pulskim Gradonačelnikom  bio  gost 
maneken, ali  to je bilo u  20,00  sati, pa  se nadam  da modna  revija nije  bila  razlog vašeg 
nedolaska u Medulin na tribinu, pa  me interesira iz kojeg razloga niste došli niti  vi  niti netko 
iz  Poglavarstva na tribinu o Kaštijunu u Medulinu.  
 Drugo pitanje je ustvari vezano za pretprošlu sjednicu Skupštine Istarske županije. 
Dobila sam obećanje da ću dobiti pismeni odgovor zamjenika  Župana na jedno moje pitanje, 
ali nisam dobila  pisani odgovor. Radilo se o pitanju da li je Poglavarstvo ili  Župan  razmotrio 
i podržao inicijativu pulskog Gradonačelnika vezano za proglašenje Pule administrativnim 
središtem Istre. Da li je to  razmatrano i kakav je  stav Poglavarstva u odnosu na  tu 
inicijativu Pulskog Gradonačelnika, odnosno da li ima podršku od strane županije ili se to 
pitanje  niti nije  razmatralo.  
 Evo, taj odgovor nisam dobila.     
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala.  
 Odgovor  će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
 IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Ako se ne varam, kolegice, vi ste članica  HDZ-ea. 
 Vi meni postavljate pitanje kao da pripadate nekoj drugoj stranci, kao da ste 
odjednom došli ovdje i  ne znate tko je odredio lokaciju Kaštijuna, tko je odredio tehnologiju, 
zašto je to odreñeno i kao da ne znate tko je odredio  lokaciju da Pazin bude sjedište 
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županije još  1993. godine. Ja sam tada bio u parlamentu, i onda sam govorio da smatram  
da bi Pula  trebala biti  sjedište županije. To sam govorio 1993. godine i to mislim i  danas. 
Zakon o sjedištima županija donosi Hrvatski parlament, većinom glasova u Hrvatskom 
parlamentu.  Političke  volje za tim promjenama nema. Gospodin Gradonačelnik Pule ima 
moje osobnu  podršku. To uopće nije sporno. To svi znaju. To sam javno rekao u nizu 
navrata. 
 Mislim da je to  vaše pitanje na neki način  mala politička igra, mala  igra  pred izbore, 
ali  ću  vezano za  Kaštijun reći slijedeće. 
 Ja jesam bio  na jednoj modnoj  reviji. Zaista u  životu nisam nikada mislio da ću biti 
maneken. To moram priznati iz poznatih razloga. Ali, kako je to bila jedna humanitarna  
akcija za mlade, za djecu,  smatrao sam itekako potrebnim biti  na toj  humanitarnoj akciji.  

 S druge  strane,  vi znate jako dobro, da je  tribina  u Medulinu bila  politička tribina, 
koju  svatko ima pravo organizirati, koja je prema saznanjima koja sam  dobio  doživjela 
uglavnom  fijasko, prema  sudionicima koji su bili na toj  tribini. Znate da  ne pripadam  toj 
političkoj grupaciji. Pripadam  jednoj drugoj političkoj  stranci. I kada netko organizira političke  
tribine, nemojte se ljutiti,  ja  nisam dužan dolaziti na takve političke tribine. Da je tu tribinu 
organiziralo Ministarstvo zaštite okoliša, prostornog ureñenja i graditeljstva, ja bih na tu  
tribinu bio došao ili bi došao zamjenik Župana ili netko iz Poglavarstva. Po političkim  
tribinama, nemojte se ljutiti, drugih političkih opcija,  zaista  ne moram dolaziti.  Mogu doći 
ako mislim  i procjenjujem  da je to za mene politički korektno, ali  u ovom  slučaju smatrao 
sam da je daleko važnije da Župan  bude na jednoj humanitarnoj akciji, koja je uspjela, koja 
je polučila odličan  rezultat, čak sam dobio i pohvalu za moje manekenstvo,  moram vam 
reći, za što sam se iznenadio, a s druge  strane politička tribina, prema svemu  sudeći,  baš i 
nije uspjela, ali to je onda pitanje organizatora i ciljeva održavanja  tribine, a znali smo 
unaprijed što su ciljevi.  
 Kaštijun  je jedan od onih projekata u  Istarskoj  županiji koji, što se lokacije tiče, što 
se mene tiče, ne mora biti jedina i definitivna. Meñutim, ona je danas tu  gdje je. To svi 
znamo. Ona je usvojena zahvaljujući pristanku  Općine Medulin i  Grada Pule, u vrijeme 
kada su  na vlasti bili neki drugi, koji se danas bune protiv te lokacije Kaštijuna. Istarska  
županija ne bi bila mogla donijeti Prostorni plan Istarske županije da Grad Pula i Općina  
Medulin nisu dali suglasnost, gdje su bile na  vlasti  druge političke opcije, a ne politička 
opcija koja je danas na vlasti u županiji. I to vam nitko nije  rekao.  

Naravno, još  veće čuñenje izaziva to što vi kao pripadnica  HDZ-ea znate da bez 
privole Ministarstva zaštite okoliše, prostornog ureñenja i graditeljstva, još manje se može 
odlučiti za neku lokaciju. Ajmo u političkoj utakmici biti malo korektni i reći si što je  tko 
napravio, kada je napravio dobroga ili lošega, ali da  budemo korektni, jer to su  činjenice. 
 Činjenica je da sadašnja lokacija Kaštijuna  ne mora biti, barem što se mene osobno 
tiče, ali ja  je nisam odredio  niti namjeravam odreñivati neku drugu lokaciju. Za to  trebaju  
stručnjaci. Ja  se ne razumijem u taj  posao. Ja samo interpretiram ponekada ono što mi  
stručnjaci referiraju i  u tom kontekstu svi su dali pristanak  na Prostorni plan i stručnjaci  iz 
Grada Pule i stručnjaci iz Medulina i Ministarstva zaštite okoliša, prostornog ureñenja i 
graditeljstva, i mi  smo jednostavno iza toga išli u tom pravcu. 
 Evo toliko o jednoj i drugoj temi.           
  
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  Županu. 
 Kolegica vijećnica ima pravo  na minutu. 
 
LOVORKA TOMIČIĆ : 
 
 Vaše je pravo da radije idete na  modnu reviju, jer glumite  manekena, umjesto da 
doñete na tribinu o Kaštijunu. Isto tako  vaše je pravo da tu  tribinu, na kojoj je održano jedno 
predavanje, zovete političkom tribinom, iako ona to nije. Ali, isto  tako morate  dopustiti  da je 
moje pravo da neke stvari  drukčije  gledam. Ja smatram da su Kaštijun i problemi s  kojima 
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se muče grañani Istre i Medulina važniji od modne revije u ovom  trenutku. Isto tako je moje 
pravo  reći da smatram da je dijalog  daleko bolje rješenje, nego  ne dolazak  negdje  i 
izbjegavanje  nečega što možda vam se  ne bi svidjelo, ali  u svakom  slučaju bez dijaloga  
ne vidim neki napredak u odnosu na tu problematiku 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala. 
 Idući je na redu Klub vijećnika  SDP-ea. 
 Riječ ima vijećnik  Lino Dobtrila. 
 
LINO DOBRILA : 
 
 Gospodine predsjedniče, gospodine Župane, kolegice i kolege vijećnici ! 
 Imam jedno pitanje vezano za ono što se dogañalo u  nedjelju na području Grada  
Dubrovnika, a vezano je za rad nedjeljom. Naime,  ono što smo imali prilike vidjeti preko  
sredstava javnog informiranja i čuti, meni je smiješno da se jedan zakon koji je legalno 
donesen u Hrvatskom saboru  opstruira na način da netko može pojedinačno narediti ili 
odrediti da ima da radi nedjeljom. To može izazvati reakciju i u drugim županijama koje imaju 
sličan problem. Jedna od tih  županija je i naša Istarska  županija.  
 Moje pitanje ide za tim da molim  gospodina Župana da ukoliko mi može odgovoriti 
odnosno nama svima skupa: da li mi kao  županija odnosno  županijska  vlast možemo 
intervenirati, tražiti, moliti ili  insistirati kod  nadležnih državnih organa, da se konačno ta stvar 
s tim vremenom  za rad nedjeljom stavi u prave okvire, da se omogući ljudima, pogotovo  u 
situaciji u kojoj se  Hrvatska danas nalazi,  da mogu raditi  i zarañivati, i da se borimo  svi 
skupa protiv  stanja  u  koje smo zapali. 
 Hvala lijepa.                                                                                                                                                                                                            
                         
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  vama kolega vijećniče Dobrila. 

Odgovor će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Gospodine vijećniče ! 
 Ja želim biti legalista.  

Želim vam  odgovoriti na  način  da nema drugoga  do poštivanja zakona. I mi smo u 
mogućnosti da ne poštujemo  zakon što može imati odgovarajuće posljedice za one koji ga  
ne poštuju, ali nije problem u meni. Ja  mogu imati posljedice, ali govorim o posljedicama  
onih  koji bi eventualno na naš  nagovor otvorili trgovine i onda poslije toga  zbog  raznih 
inspektora i inspekcija morali plaćati  penale i kazne. 
 Želim reći da mi je poznato da u Akcijskom planu Ministarstva turizma postoji namjera 
da se upravo neke stvari promjene u tom pravcu, jer je očito ministar turizma svjestan da je 
lakrdija da nedjeljom u punoj turističkoj sezoni su trgovine zatvorene. Ako u jednoj  
Španjolskoj i Italiji, koje su  po definiciji katoličke zemlje, subotom i nedjeljom vrbe turistima 
itekako rade trgovine, svi to znamo, naročito u turističkim mjestima. Mi jednostavno gubimo  
na našoj konkurentnosti. Mislim da je to zaista  neopravdano i  nepotrebno. Mislim da bi bilo 
vrlo važno da  i crkva pokaže solidarnost prema današnjem  stanju  i u turističkim mjestima, 
u punoj turističko  sezoni. Nadamo se da će ona biti efikasna i kvalitetna, da zaista trgovine 
mogu  raditi nedjeljom, jer mislim da je to  neophodno  za sve grañane. Znamo da rad i 
mogućnost prihoda za  svakog pojedinca i obitelj su conditio sine quanon  opstanka jednog 
pojedinca i jedne obitelji.  
  S moje strane  mogu  reći  da ćemo  na temelju  vaše inicijative i vašega pitanja 
poslati pismo podrške Ministarstvu turizma upravo u zahtjevu  da se  razmotri još jednom 



 12 

postojeća  situacija i  da se produlji turistička  sezona, da se  omogući donošenje odluka i  na 
nižim nivoima, kako bismo  izašli u susret svim onima koji  žele  živjeti  od  svoga  rada. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala.  
 Idući je na redu Klub vijećnika  HSU-a. 
 Riječ ima  Romano  Černjul. 
 
ROMANO  ČERNJUL : 
 
 Gospodine Župane, gospodine predsjedniče, kolegice i kolege vijećnici ! 
 Pošto je ovo naša zadnja  sjednica u ovome mandatu, nažalost moram ponoviti 
pitanje na koje nisam do sada dobio odgovor, a ono se odnosi  na  jedan od važnijih nameta  
ove centralizirane naše  države, namet  koji se uplaćuje kod ishoñenja  grañevinske  
dozvole, a zove se vodni doprinos, koji je  veći od komunalnog doprinosa, a sav se slijeva u 
Hrvatske  vode u Zagreb. Do  danas nisam dobio odgovor koliko to iznosi  u zadnje  dvije, tri 
godine od kada se plaća, koji se prije nikada nije plaćao za ovu našu  županiju i što je  
županija od toga dobila . 
 Kada ćemo dobit to Izvješće ne znam. Imamo samo dvije  službe. Jedna je u Labinu, 
druga u Novigradu, koje pare  konstantno dnevno obračunavaju i šalju u Zagreb. 
 I drugo pitanje je, ono što me uvijek muči,  naš  ŽUC ( ne žuč, ja sam žuč operirao) – 
Županijska uprava za  ceste. Mislim da bismo  se trebali  vratiti kroz jedan razgovor  s našim 
saborskim zastupnicima na  prijedlog  Saboru da se cestarina  koja je bila  vječiti prihod 
područja  gdje se uplaćuje bude  ponovno prihod  Istarske županije. Drugim riječima to će 
reći da kada registriramo motorna vozila plaćamo cestarinu, koja završava u Zagreb i onda  
se distribuira kako kome, kako se vraća u  naš  ŽUC. Tvrdim, jer  sam nekada vodio taj 
posao,  da je do  1992. godine  to  bio  100 % prihod lokalne samouprave, od  tada  pare idu 
u Zagreb, pa  se  vraćaju u  ŽUC, ali matematika govori da ne dobijemo niti  60 % od onoga 
što plaćamo.  
 Hvala lijepa. 
 
ANTON PERUŠKO :   
                                    
 Hvala  vijećniku  Černjulu. 
 Odgovor  će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić.  
 
IVAN JAKOV ČIĆ :   
 
 Gospodine vijećniče ! 
 Mi vam pripremamo analizu koju ste zatražili vezano za davanja za Hrvatske  vode. 
Postoje nekih  četiri, pet osnova ili  šest, kako pokazujete, po kojima  se izdvajaju sredstva, 
raznovrsni doprinosi za  Hrvatske  vode.  
 Neki prvi izračuni pokazuju da  bi  ta služba mogla biti  sa 50 milijuna kuna, - nemojte  
me držati za riječ, - to je jedna prva na neki način prognoza koju je kolega Valerio Drandić 
napravio. Kompletnu  analizu  ćete dobiti, ali imamo problema jer je moramo  raditi sami 
pošto Hrvatske vode ne žele dati podatke. Poslali smo zahtjev, meñutim nismo dobili nikakve 
odgovore, pa  smo se odlučili sami napraviti  analizu da zaista vidimo kakvo je realno  stanje.  

Dobro ste  rekli  da živimo u jednoj od   najcentraliziranijih država u Europi što se vidi 
po pitanju voda i cesta. ŽUC ne dobiva  više sredstava već godinama, a očito nema vlastitih  
prihoda, a s druge strane  po političkoj podobnosti  se dijele   novci iz  državne kase. Tu je 
Istra najčešće na začelju i to  si trebamo  reći. Ako si sami  ne pomognemo  vero  drugi nan 
neće puno pomoći. Toga moramo biti svjesni. Takva je politika u  ovoj zemlji. Istra je u velikoj 
mjeri sa strane, ne zato što je  najzapadnija  županija, nego zato što znamo svi zbog  čega je 
to tako, ali  se nadam da će se situacija promijeniti. Zadnji posjet  ministra Čobankovića Istri  
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pokazao je  da je  spreman uvažiti  neke projekte koji su nam jako bitni, kao  što  je  Istarski  
vodozaštini  sustav, izvorišta pitkih voda. Spreman je uvažiti  projekte nekoliko gradova u Istri 
koji su ušli u projekt Jadran. To znači izgradnju kanalizacijskih sustava u tim gradovima,  što 
pogotovo važi za Grad Pulu. Na kraju sva ta priča oko Hrvatskih voda možda neće biti tako 
crna kao što sada izgleda.  
 Što se cesta tiče moram reći da  nisam optimista, ali što se voda tiče upravo zbog  
činjenice da  ministar Čobanković ima više senzibiliteta za Istru nego drugi ministri sam 
optimista, ali  kada je u pitanju novac  za  ceste nisam optimista. No, vidjet ćemo  kako  će se 
stvari  razvijati narednih mjeseci, pa  ćemo nešto više znati  vjerojatno u slijedećem sazivu  
Skupštine Istarske županije.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  županu, gospodinu Ivanu Jakovčić.  
 Vijećnik  Romano Černjul ima pravo  na minutu. 
 
ROMANO ČERNJUL : 
 
 Nije mi jasno u kojoj to državi živimo ako podatak, koji je dnevno  na četvrtu  decimalu 
u kompjuteru, a kojeg  stvaraju grañani svojim davanjima, nije javan. Naša Uprava koja vodi  
vodni sliv u  Labinu ima podatak  na  četvrtu decimalu što šalje i koliko dnevno šalje novaca 
u Zagreb. Ima podatke za  svaki dan, svaku godinu, ima bilancu, i mi  te podatke  ne 
smijemo znati.  Čudno mi je  da te podatke  nije moguće znati.  Naše stanice za tehnički 
pregled vozila  isto tako imaju  podatke,  znaju koliko novaca  šalju u Zagreb  i koji iznos  
plaćaju.  
 Za  ceste  sam predložio da  saborski zastupnici iz našeg kraja konsenzusom traže 
izmjenu zakona, da se cestarina ostavlja tamo gdje  vozila pripadaju. 
 Hvala.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vama. 
 Idući je na redu Klub vijećnika IDS-a. 
 Riječ ima  kolega vijećnik Tedi Chiavalon.                
    
TEDI  CHIAVALON : 
 
 Dobar dan svima, buongiorno a tutti ! 
 Imam dva pitanja. 
 Prvo, jedna konstatacija  sa pitanjem. 
 Istra i istarski  studenti nažalost su  najveći  gubitnici, najveće žrtve rebalansa 
proračuna Republike Hrvatske. Tko zna po koji puta se opet financijski problemi u kojima se 
nalazi RH prelamaju preko  leña istarskih odnosno pulskih studenata. Svjedoci smo da  se u 
Mostaru upravo završava Sveučilište vrijedno  360 milijuna kuna financirano u potpunosti od  
strane Vlade RH, dok je za  Pulsko sveučilište teško bilo do sada izdvojiti 7,5 milijuna kuna 
koliko treba za završetak započetih projekata. 

Zanima me  da li mi kao Istarska županija imamo plan B, da li  razgovaramo o tome  s 
Hrvatskom  vladom i  da li   Hrvatska  vlada  što čini po tom pitanju. Ona trajno kažnjava, ne 
Istru, nego sve istarske  grañane, a pogotovo intelektualni dio koji Istra u ovom  trenutku ima. 
Postavlja se  pitanje  da li je možda strategija  Hrvatske vlade  uništiti istarske intelektualce.  
Činjenica  je da se ono što Hrvatska vlada u ovom  trenutku  radi može samo tako 
protumačiti.  
 Drugo  pitanje. 

Idem svaki  dan Ipsilon gore dolje i vidim  da se stvarno ubrzano  radi na  Ipsilonu. 
Zanima me da li se  zna konkretno  nešto više o rokovima same izgradnje.      
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ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  vama.  
 Odgovor  će dati  župan, gospodin Ivana Jakovčić.  
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Gospodine Chiavalon, imam jednu  lijepu  i možda jednu lošu vijest za  vas. 
 Prvo reći  ću  lijepu  vijest za  vas. 

Istarski  intelektualci su neuništivi! Ne morate se brinuti. Nema šanse da se istarski 
intelektualci unište.   

S druge  strane, kada govorimo o  Sveučilištu u  Puli, situacija  nije dobra. Moram reći 
da smo  očekivali tako nešto. Nisam imao  nikakve  najave da će doći do  rezova i zato sam 
posebno bio  razočaran kada sam vidio  prijedlog  rebalansa i kasnije kada je izglasan.  

 Meñutim, bit ću  vrlo jasan. Studentski dom, studentska  menza, nema dileme, njih 
ćemo napraviti. Zaista namjeravam  čvrsto stati iza  studenata i  sveučilišta. Jednostavno se 
tih  7,5 milijuna kuna mora  naći.  

Plan B. 
Sredstva za plan B u  našem Proračunu nemamo. Rebalans kojeg smo svojedobno 

donijeli  nije  predvidio  sredstva za plan B, jer nismo ni očekivali  tako nešto, ali ne znači da 
možda slijedeći saziv  Skupštine ne predloži i takvu jednu vrst rebalansa. U  svakom  slučaju  
želim reći  da  osobno ne namjeravam odustati od pritiska  na Vladu  da  7,5 milijuna kuna  
doñu u  Istru i da završimo barem  prvu  fazu  Sveučilišta. 

Što se tiče Istarskog ipsilona nedavno sam posjetio radove  na Y, koji je  zaista 
najveći infrastrukturni objekt  koji se u ovom  trenutku gradi u Hrvatskoj. Dionica Kanfanar – 
Pula je u tijeku pune izgradnje. Tog dan smo otvorili i radove na dionici Kanfanar – Buje, da 
tako kažem, do granice  sa Slovenijom. U tom kontekstu to je dva puta po  100 milijuna  €. 
Moram  reći da su radovi u  dobroj  fazi, da dobro napreduju.  Najavljeno je da bi  najkasnije 
do  2011. godine Y bio u profilu autoceste, uključujući i trak  Kanfanar  prema Pazinu. Poslije 
toga  bi Ipsilon  išlo sa trakom Pazin – Matulji. 

Dame i  gospodo, danas smo  u Umagu imali  susret zastupnika  Hrvatske i Slovenije 
iz Istre i  načelnika i gradonačelnika pograničnih općina i gradova. Jedno od pitanja koje sam 
stavio na dnevni  red je bilo upravo  nastavak  Y  do Kopra, odnosno ceste  Dragonja -  
Kopar. U tom kontekstu su  slovenski parlamentarci  rekli  da će oni, pošto su iz tog  kraja,  
učiniti sve da  se , - a tamo su neki  radovi  već i započeli, - definitivno ispoštuje dogovor 
kojeg  smo  Janša i ja imali  za vrijeme sjednice  Vlade  Hrvatske i Slovenije  na Bledu,  gdje 
su tadašnji premijer  Janša i  tadašnji ministar prometa, obećali  da će sigurno ići u izgradnju 
i da oni neće kasniti sa svojim dijelom, da tako kažem, toga kraka ceste, koja se neka zvala  
cesta Trst – Pula,  jer objektivno sve će biti autocesta, osim tog dijela, ako Slovenci  ne 
naprave taj dio ceste Dragonja –  Kopar. Danas su potvrdili da je isto tako njihov  strateški  
državni interes da se taj  dio ceste izgradi, jer  s one strane puno  Slovenaca dolazi u Istru 
kao  turisti i naš je interes da imamo jednu  posebnu komunikaciju.  

 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Vijećnik zadovoljan odgovorom. 
 Idući je na redu Klub vijećnika  ISDF-a. 
 Riječ ima  vijećnik  Damir  Radnić.  
 
DAMIR RADNIĆ : 
 
 Dobar večer svima, kolegice i kolege vijećnici ! 
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 Obzirom da nama vijećnicima  za  9 dana ističe rok  trajanja, a hvala  Bogu i Županu i  
vama predsjedniče Skupštine,  uputio bih  dvije poruke, dva  prijedloge ili kako ih već nazvati. 
Jedan je za  Župana a jedan je za vas predsjednika Skupštine Istarske županije. 
 Za  Župana. 

S obzirom na vašu povijesnu veličinu, na vaše poimanje svijeta  oko sebe, ja bih  vam 
predložio da u ovih 9 dana još imate vremena za  razmišljanje, tako da to ostane zabilježeno, 
obzirom  da je to  vaša ideja,  da predložite Istru i Pulu  za organizatore Olimpijskih  zimskih 
igara, tako da povijest to pamti.  
 A vama gospodine Peruško bih predložio, ako smijem, bez uvrede, naravno, 
poštujem vaše godine, da se ne kandidirate u idućem mandatu, nego da se bavite sa 
unucima. (Glasovi: Ajde  molim vas. Žamor, negodovanje ). I  s obzirom da dvije godine niti 
vama kao predsjedniku  Skupštine, a niti Županu  Istarske  županije,  prosvjeda Pićanaca, 
Medulinaca, nisu bile dovoljne kako bi sazvali sjednicu o Rockwoolu i Kaštijunu, želim 
poručiti  da će u slijedećem mandatu prva radna  sjednica biti Rokwool, a druga  Kaštijun.  
 
ANTON PERUŠKO :     
 
 Nemam odgovora, osim što vi nećete sudjelovati u radu  te sjednice.  
 (Smijeh i  aplauz).  
 Idući je  na redu Klub  vijećnika  SDP-ea. 
 Riječ ima vijećnik  Petar Radetić. 
 
PETAR RADETIĆ :                                                                                                                                                                                                                                                            
 
 Gospodine predsjedniče, kolegice i kolege vijećnici, gospodine Župane  ! 
 Bit ću  malo  blaži od prethodnika. 
 Već sam u ovom sazivu  Skupštine nekoliko puta  postavio  pitanje vezano za  Pulsku  
bolnicu, pa sam smatrao , pošto je  ovo posljednja  sjednica, da bi možda  trebalo  opet se 
malo podsjetiti na tu bolnicu i njenu povijest  od  kada se počeo  odvijati projekt izgradnje 
nove  bolnice u  Puli.  

Naime, mi  smo kao  stranka, - čak je i Župan bio prihvatio, - insistirali  da se posebno 
na jednoj sjednici raspravlja o bolnici. Nažalost  to  nismo uspjeli u ovom mandatu, ali s 
obzirom da su uvijek problem sredstva, da početak izgradnje je  već odgañan, prije  dvije 
godine je trebalo početi  sa radovima, pa ove  godine, meñutim  ravnatelj bolnice  je već  
pred jedno  tri mjeseca rekao da  neće biti početak  gradnje bolnice u ovoj godini,  a sada je   
jasno da neće  biti ni  sada početak  gradnje nove  bolnice. 

 Htio bih  znati, vjerojatno i ostali vijećnici i grañani, da li  je opet tome razlog što  se u 
proračunu državna sredstva od  20 i par milijuna kuna smanjuju  na  dvadesetak milijuna 
kuna po zadnjem rebalansu, gdje sa 22 ili  23 milijuna kuna  i  naših 4,5 milijuna kuna,  se ne 
može puno   napraviti, kao ni  sa 15 ili 20 milijuna kuna. Da li je to razlog  da se neće početi  
graditi  bolnica ili ima drugih razloga da se ne počinje  graditi  bolnica. Činjenica je da  kada 
se nešto  počinje graditi  da se  uvijek  prije ili kasnije ta gradnja završi, pa bih  postavio  
pitanje, ako možete reći,  gdje je krivica, da li je krivica u  nečemu što ovisi o nama u Istri ili 
od državnih tijela koji su  nosioci  toga projekta. Bilo bi dobro ako bi se ipak  moglo  pokušati 
pogurati da se bolnica počinje graditi, pa će možda u drugim godinama doći više  sredstava.  

Hvala lijepa. 
    

ANTON PERUŠKO : 
 
  Hvala  vama. 
 Odgovor će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Poštovani gospodine vijećniče ! 
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 Kada je u pitanju  Pulska  bolnica imamo dobre vijesti.  
 Koliko god se slažem s vama, slažem se i sa grañanima koji zaista s pravom očekuju  
čim prije izgradnju  bolnice. Mogu  reći  da  je  vrijeme koje smo «potrošili» za pripremu 
izgradnje bolnice bilo možda i predugo. Kao  Župan sam činio sve što  sam moga i stalno 
gurao  različite komisije da se sastanu, da donesu odluke da možemo čim prije krenuti 
prema pravoj dokumentaciji, dogotoviti dokumentaciju i onda početi sa natječajima i  
izgradnjom  bolnice. 
 Stručnjaci su  se mjesecima, pa i godinu, dvije, tri dana, neću reći prepirali, ali 
uvjeravali  da li  će bolnica biti ovakva, da li će sala za kirurgiju biti ovakva , da li  će 
pedijatrija biti ovdje, da li  će rodilište biti ovakvo. Činjenica je da je za kolegice i kolege koje 
rade u bolnici nova bolnica ili dogradnja postojećeg traka  bolnice i stvaranje jedne 
jedinstvene nove  bolnice veliki  izazov. I ja mogu razumjeti njih kada zaista su svatko od njih 
u svom dijelu htjeli postići  što je moguće bolje uvjete za svoje odjele. Meñutim, s druge  
strane,  cijelo sam vrijeme dijelio zabrinutost s našim grañanima zato što nikako da  se  
dogodi to da dobijemo odgovarajuću dokumentaciju da bismo mogli prići izgradnji  bolnice.  
Danas nakon više od  godine utrošenoga vremena u izradi ogromnih  knjiga dokumentacije 
mogu  reći da smo «izgubili» vrijeme, ali smo dobili nešto što to nije malo. Dobili smo pravo  
na izgradnju  bolnice po visokim standardima, najvišima u  Republici Hrvatskoj i naša  će 
bolnica  s pravom nositi naziv europska bolnica. Ona, naravno, neće rješavati sve probleme, 
jer će se neke stvari morati i dalje rješavati u velikim kliničkim centrima, ali  će napokon 
riješiti problem redova, riješit će problem  opreme za onaj dio koji  će biti kod nas u  Puli i  
vrhunske opreme koja će biti kupljena i naravno  obuke  naših liječnica i liječnika. Aktualna 
situacija  je, sasvim  konkretno govoreći,  slijedeća.  Naši su projekti  svi gotovi. Poslani su  u 
Ministarstvo zdravstva i socijalne skrbi i očekujemo  da će povjerenstvo pregledati tu 
dokumentaciju i da  će odmah dati pristanak na tu dokumentaciju. Odmah  znači poslije 
Uskrsa  i  da će poslije toga doći do ovjere svih glavnih  projekata, što  praktički znači  do 
izdavanja  grañevinske dozvole.    
 Ja se nadam,  kako smo dugo vremena «izgubili» na svemu tome, da nitko neće 
tumačiti, a naročito ne opozicija, izdavanje grañevinske dozvole u travnju mjesecu, kao  
predizbornu temu, jer ona to  nije. Bolnicu ćemo možda  moći početi graditi čak i do kraja ove 
godine, naravno, prvo zemljanim radovima, jer  nije baš  za vjerovati da možemo puno toga  
više napraviti ove godine. Ako dobijemo, kao što očekujemo,  grañevinsku dozvolu do kraja  
travnja mjeseca, najkasnije početkom svibnja mjeseca, ali vjerojatno krajem travnja mjeseca, 
u tom slučaju ide raspisivanje natječaja, koji su vrlo komplicirani. Znate što znači izgraditi 
jednu bolnicu ili barem svatko si može pretpostaviti što to znači. Natječaji  će  sigurno trajati 
90 dana. Poslije toga su rokovi za  žalbe, pregovori, razgovori s bankama vezano za način 
financiranja itd., koje je načelno dogovoren i potpisano s Vladom Republike Hrvatske. 
 I ono što je  najvažnije. 

Najvažnije je  da  pouzdano znamo da za  3 bolnice u Hrvatskoj  su sredstva 
osigurana i da te tri bolnice neće, neovisno o postojećoj situaciji, biti  skidane iz  Ministarstva 
zdravstva i obustavljena njihova izgradnja. To su bolnice  u Rijeci,  Šibeniku i  naravno u Puli.    
 Prema tome to je, ako hoćete, i rezultat jutrošnjeg razgovora kojeg je zamjenik 
župana, gospodin Valerio Drandić imao  sa  nadležnima iz  Ministarstvom  zdravstva vezano 
za dokumentaciju, ali je usput dobio i jamstva  od visoke dužnosnice u Ministarstvu. 

Stoga  ovdje  želim vrlo odgovorno reći da smo nekoliko godina zaista vrlo savjesno, 
možda i predugo radili na dokumentaciji za bolnicu  i pripremama za  izgradnju bolnice, ali 
dovoljno duga priprema, kvalitetna priprema, jamstvo je i kvalitetne izgradnje i kvalitetnog 
opremanja  bolnice. Zato vjerujem da vrijeme koje smo  potrošili neće biti uzaludno, nego  
dapače, da će nam omogućiti da ta bolnica zaista  bude na  ponos svih nas koji smo 
odlučivali i koji smo odlučili  da idemo u izgradnju nove  bolnice u  Puli.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala Županu. 
 Vijećnik zadovoljan odgovorom. 
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 Idući je na redu Klub vijećnika  HSU-a. 
 Riječ ima  kolega vijećnik Lino Roša. 
 
LINO ROŠA : 
 
 Dobar večer svima. 
 Gospodine predsjedniče, gospodine Župane, zamjenici  Župana, kolegice i kolege ! 
 Budući da u ovom sazivu nije održana tematska  sjednica o zlouporabi opojne droge, 
imam  prijedlog  vezano na tu temu s jednim dijelom proširenja. 

Predlažem da se  u budućem sazivu  Županijske skupštine Istarske županije obveže 
Poglavarstvo  da jednom godišnje razmatra tu problematiku na svojim sjednicama uz 
dodatak  problematike vezanu za zdravstvo, stanje sigurnosti u prometu i o općem stanju 
sigurnosti ljudi i imovine.  
 To je jedno i  na ovaj prijedlog  tražim poslije mišljenje  Župana.  
 Drugi prijedlog. 

Budući da se država nalazi u recesiji, koja poprima zalihe kakve se navode od strane 
državne  vlasti, predlažem : 

- da se prevlada kadrovska popunjenost Ureda za izdavanje lokacijskih i 
grañevinskih dozvola, 

- da se izvrši pritisak na brže i kvalitetnije izdavanje grañevinskih i lokacijskih 
dozvola iz  razloga što  će se  otvoriti Fond za otvaranje poslova, da će poslova 
biti  za više od  50 djelatnosti i to u grañevinarstvu, obrtništvu i trgovini, 

- angažirat će se  kapital koji je zaleñen, jer se ne može koristiti odnosno trošiti, 
- kroz komunalni doprinos  punit će se fondovi općina i gradova, investicije i takse, 

te sve priključke, što znatno uvećava prihode i rashode gradova i općina  i njihovih 
poduzeća.   

Uglavnom, da zaključim,  ukratko :  
- da se izvrši pritisak na izdavanje grañevinskih i lokacijskih dozvola, kako bi se 

stekli  uvjeti koje  sam naveo.  
 Mislim da bi to  bilo korisno u ovom  trenutku u stanju recesijske  krize. 
Hvala lijepa. 
 

ANTON PERUŠKO : 
 
  Hvala.  
 Odgovor  će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 

IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Poštovani gospodine vijećniče ! 
 Možda da to nije odgovor, nego možda samo  bolja informacija. tako da znate  što mi  
radimo kada je u pitanju problem ovisnosti ili problem sigurnosti.  
 Poglavarstvo Istarske županije najmanje jednom godišnje, a često i dva puta  
godišnje, razmatra stanje  na području suzbijanja ovisnosti, liječenja od ovisnosti. Imamo 
povjerenstvo koje se time posebno bavi i imamo  Izvješća redovito na Poglavarstvu i isto 
tako imamo jednomjesečno redovita  Izvješća o stanju sigurnosti u Istarskoj  županiji. Ti 
podaci su javni, oni su na Internetu i može se doći do njih  svaki puta, jer su svi materijali 
Poglavarstva Istarske županije  na Internetu.   

Naravno da  problem ovisnosti je jedan ozbiljan problem u našoj županiji. Mi  ga ne 
skrivamo, ne stavljamo pod  tepih  takve probleme, nego o njima  raspravljamo i 
pokušavamo učiniti sve što možemo. Prema onome što  stručnjaci  govore danas imamo 
situaciju da je  taj problem, veliki problem ovisnosti, u jednoj vrsti stagnacije. On nema 
nikakvih znakova  eksplozija ili eksponencijalnih  povećanja broja ovisnika, nego ima jednu 
vrst  stagnacije što ohrabruje. Ne znači da  će biti tako i u  buduće možda, ali  mi ćemo učiniti  
sve da tako  bude. I  ako znate, sjećate se, siguran sam da  znate, da smo prije 7 godina 
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pokrenuli akciju Bježi - Via. I  svako dijete danas u Istri od  7. razreda nadalje  bit će 
bombardiran s našom kampanjom Bježi – Via. Koliko  će ona dati  rezultata teško je u ovom 
trenutku  reći, ali je sigurno da će, ako ništa  drugo, senzibilizirati i roditelje, a naročito djecu 
za problem ovisnosti, jer ga  ne skrivamo. Mi o njemu pričamo, razgovaramo i  činimo sve što 
možemo  da ga suzbijemo, ali i da liječimo ovisnike, jer znamo da su oni naši sugrañani. 
Pošto nitko ne voli priznati  tako nešto, ja  želim priznati jer to je  realnost. Moramo  govoriti 
istinu. Realnost je da imamo ovisnike u našem društvu   i da tim ljudima treba pomoći . 
Računajte da ćemo se mi dalje boriti maksimalno koliko možemo protiv  te pošasti. 

Što se tiče vašeg drugog pitanja, izdavanje  lokacijskih i grañevinskih dozvola, želim  
najprije generalno reći da nakon što smo uveli u Istri jedinstveni sustav u Hrvatskoj, danas 
vidim da nas  i  drugi  u Hrvatskoj počinju kopirati. Mislim da je to dobro. To je prijenos ovlasti 
iz  županije na gradove  gdje  god je to moguće. Ne mogu  reći da je to u svakoj općini i u  
svakom gradu tako, ali mi smo došli u situaciju da  već imamo  trenutke kada u  7 dana za 
neke projekte  se izdaju grañevinske dozvole.  To je bilo nezamislivo do nedavna. Naravno, 
to su projekti od  strateške važnosti ili za gospodarstvo ili za infrastrukturu, ali  neki  gradovi 
su  već došli na to da mogu za  7 dana izdati grañevinsku dozvolu. To nam je cilj. 

Mi smo ustrojili  kvalitetno naš  Upravni odjel. Imamo  problema sa dopunjavanjem 
odjela  sa kadrovima kada raspisujemo natječaje, a za to je potrebna odgovarajuća  struka, 
na natječajima nam se nitko ne javlja, jer očito ta struka  je bolje plaćena  negdje drugdje, a 
to znači u privatnom sektoru nego u  javnom sektoru, jer za to trebaju biti grañevinari, 
arhitekti itd., a oni su bolje plaćeni u privatnom sektoru, nego što bi mogli biti plaćeni kod  
nas, ali i postojeći sustav pokazuje  da u ovom trenutku  mogu reći da  se broj predmeta onih 
koje smo naslijedili i novi koji dolaze, radikalno smanjuje. Broj predmeta se u nekim mjestima 
već jako smanjio, u nekima  nije jako, ali se generalno govoreći u Istri ta situacija  daleko  
poboljšala. Ja sam jučer imao  razgovor s jednim uglednim našim  grañevinarom koji  gradi  
po Istri, koji mi je rekao da je situacija daleko, daleko povoljnija, nego što je to bilo ranijih 
godina i  vjerujem da neovisno o tome što možda nije baš  takav slučaju svugdje u Istri, ali  
generalno možemo reći da  su učinjeni značajni pomaci i sada je samo pitanje vremena kada 
ćemo zaista  uspjeti riješiti sve predmete i doći na ono što se kaže, a cilj je, takav cilj  smo si 
postavili, da se kroz mogućnost praćenja predmeta svaki  grañanin, u svakom  trenutku 
preko Interneta može doći do  podatka  gdje  mu je predmet, da li je na bradi, kada će biti na 
obradi, da li  fali nešto tom predmetu. Dakle,  rad uprave će biti, ne volim tu riječ, jer ona 
znači prozirna, ali  transparentnost je riječ koja  se  upotrebljava u takvim situacijama, bit će 
u potpunosti jasno svakome  grañaninu  gdje  mu je predmet, zašto on stoji  eventualno,  da 
li treba nešto dodati i kada će biti  riješen.  Takav ćemo sustav uvesti i   vjerujem da će 
grañani biti zadovoljni  s time, jer će imati kontrolu nad upravom i nad službenicima koji imaju 
njegov  predmet.  
 
ANTON PERUŠKO : 

 
Hvala  Županu.    

 Vijećnik Lino Roša imate pravo na riječ. 
 
LINO ROŠA : 
 
 Hvala lijepa.  
 Najprije odgovor odnosno mišljenje na drugi prijedlog. 

  Slažem se da to  funkcionira, ali da se izvrši jedan pritisak kako bi se punili  fondovi  
gradova i općina. Mislim da bi u ovom trenutku recesijske  krize to trebalo napraviti. To je 
jedno.  
 Na prvi prijedlog, slažem se da brojke  su takve  kakve govore da  su. Statistika je 
takva. Meñutim, mora  se u problemu ovisnosti  razdvojite opijatske ovisnosti od  svih ostalih. 
Siguran sam da ti podaci koji o tome govore to su opijatski podaci, a oni  sigurno jesu u 
stagnaciji, jer svi  drugi ovisnici  ne  podliježu gotovo  nikakvoj kontroli i nema ih u 
evidencijama  To su problemi zlouporabe marihuane, zlouporaba LSB-ija, kokaina i svih 
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ostalih, čija je psihofizička kondicija nakon  zlouporabe droge, jednostavno su ti ovisnici na 
neki način «funkcioniraju» u društvu za  razliku od opijatskih. Tu je razlika i tu je zamka da 
bismo mogli  reći da je problem u stagnaciji. Držim da  nije, jer imamo ovih drugih koji po 
nekim fizičkim kondicijama kod zlouporabe droga su znatno opasniji i znatno teži od 
opijatskih ovisnika, jer opijatski ovisnik je  pod kontrolom, pod kontrolom institucije, koja daje 
zamjenu za opijate i na neki način opet  «funkcionira» u  društvu.  Ovi drugi se i dalje 
drogiraju, a nisu pod nikakvom kontrolom društva. Radi toga bi trebalo sazvati  barem 
jedanput  godišnje sjednicu  kako bi se moglo  razgovarati, a svi znamo da  razgovor uvijek 
nešto  riješi ili  svodi se na poboljšanje situacije. 
 Hvala. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vijećniku Linu Roši. 
 U ime Kluba vijećnika IDS-a  riječ ima  kolegica vijećnica Klara Grahovac. 
 
KLARA GRAHOVAC : 
 
 Poštovani  Župane, predsjedniče Županijske skupštine, cijenjene kolegice i  kolege 
vijećnici ! 
 S obzirom da je moje pitanje bilo vezano za sudbinu našeg  najvažnijeg kapitalnog 
objekta za Opću bolnicu u Puli, da sam  odgovor  dobila  nakon pitanja postavljenog od 
kolege Radetića, samo koristim priliku s obzirom da sam se javila za vijećničko pitanje, da se 
svima javno zahvalim koji su potpomogli vezano za  inicijativu koju sam  pokrenula još prošle 
godine na sjednici  Županijske skupštine za povratkom imena  Dječjem domu  «Ruža 
Petrović» u Puli.  

Zahvaljujem se, gospodine Župane vama, predsjedniku  Županijske skupštine, svim 
članovima ove Skupštine, mjerodavnim tijelima Dječjeg doma u Puli s obzirom da je 
Ministarstvo zdravstva  tražilo očitovanje mjerodavnih tijela Dječjeg doma u Puli, kao što su  
Stručno i Upravno vijeće, i oni su donijeli pozitivnu odluku i sada čekamo konačnu odluku 
Ministarstva, ali  s obzirom na tijek očekujem da će njihova konačna  odluka biti  da se 
Dječjem domu u Puli  vrati  ime Ruže Petrović. Ja mislim da njena žrtva zaslužuje barem 
toliko. 
 Hvala lijepa.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vama kolegice. 
 I posljednji  za  vijećničko pitanje riječ ima kolega vijećnik  Vladimir  Gašparini. 
 
VLADIMIR GAŠPARINI : 
 
      Gospodine predsjedniče Skupštine, uvažene kolegice i kolege vijećnici, uvaženi 
gospodine Župane, pročelnici Upravnih odjela, članovi  Poglavarstva Istarske županije. 
 Imam jedno pitanje i jednu pohvalu koju moram izraziti za ovom govornicom.  
 Pitanje za  gospodina Župana. 
            Interesira me  da li  ste po mom prijedlogu  sa 52. sjednice  Skupštine Istarske 
županije  održali obećanje i pomogli  učenici  Srednje škole odnosno Gimnazije - Strukovne 
škole «Juraj Dobrile» iz Pazina. 
 Obzirom da se više radi o kulturi o čemu ćemo kasnije govoriti, imam jednu pohvalu 
na račun Mladeži Grada Poreča, Društva «Naša djeca» i  Udruge «Subkulturne baze» u 
Poreču, koji su usvojili prvo mjesto  na Festivalu smijeha «Zlatni zub» Poreča, a nedavno  
ovog  vikenda se u Puli održalo  evropsko prvenstvo u  plesovima, žongliranju i  ne znam 
čemu ne  sve. Pohvala ide u tom smjeru zato što su oni usvojili  svih  6, od 6 prvih mjesta.  
Usvojili su 7 medalja, odnosno čak jednu više, znači 7 prvih mjesta, a 6 mjesta je bilo 
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službeno. Pobrali su prva mjesta i tako idu na svjetsko prvenstvo u plesovima, glumi, 
žongliranju i ne znam čemu  ne sve. 
 Hvala lijepa.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vama. 
 Na prvo pitanje odgovorit će župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOV ČIĆ : 
 
 Želim vas obavijestiti  da  smo naše obećanje  održali. Naime, kolegici kojoj je bilo 
potrebno  doznačili odreñeni iznos sredstava. Dozvolite mi da to ne govorim javno, jer mislim 
da to nije neophodno, ali u svakom slučaju  pomogli koliko smo mogli, koliko  smo  procijenili 
da je mogu i potrebno. Nadamo se da su poštovana  kolegica i  obitelji  to primili  sa 
poštovanjem. Naša je  želja zaista bila  da pomognemo, jer to  smo učinili dobronamjerno.   
 Kako više nema pitanja, ja  se još jedno zahvaljujem svima na  zajedničkoj suradnji u 
ove  4 godine i vjerujem da smo svi zajedno  učinili zaista maksimalno što  smo mogli u  
našem mandatu  na dobrobit  naših  grañana i svega onoga što je Istra  očekivala i  željela 
od nas.   
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  Županu. 
 Zaključujem  2. točku dnevnog reda.  
 
 AD – 3 PRIJEDLOG  ISTARSKE KULTURNE STRATEGIJE 
 
 Materijale za ovu točku dnevnog reda vijećnici su dobili uz  poziv za sjednicu. 
 Uvodno napomene  za ovu točku dnevnog reda je  dao IVAN JAKOV ČIĆ. 
predsjednik Poglavarstva Istarske županije, a pobliže obrazloženje su dali  LUCIJA 
DEBELJUH , članica  Poglavarstva  zadužena za  školstvo i kulturu u Istarskoj  županiji i  
VLADMIR TORBICA , v.d. pročelnik Upravnog odjela za kulturu Istarske županije.  
 U  raspravi je sudjelovao : LINO DOBRILA , u ime Kluba vijećnika  SDP-ea. 
 Predsjednik ANTON PERUŠKO , zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog  
Istarske kulturne strategije, te nakon  glasovanja utvrñuje da je Skupština sa  25 glasova 
«ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez «SUZDRŽANIH»  glasova  donijela 
 
     Z A K L J U Č A K 
         o usvajanju  Istarske kulturne strategije                                 
 

1. Usvaja  se Istarska kulturna strategija, sa činjena od kulturnih  djelatnika  
sukladno  Odluci o osnivanju  glavnog tima, radne s kupine i radnih timova  za 
izradu  nacrta Istarske kulturne  strategije. 

2. Zadužuj se  Upravni odjel za  kulturu Istarske ž upanije  da u suradnji  sa  
kulturnim  vije ćima  izradi operativni  plan Istarske  kulturne str ategije  do 
21.12.2009. godine 

3. Ovaj Zaklju čak  stupa  na snagu  danom objave u «Službenim novi nama 
Istarske  županije».  

 
Prije prelaska  na 4. točku  dnevnog  reda predsjednik ANTON PERUŠKO   je  

zamolio sve vijećnike da pokušaju ostati do kraja sjednice, jer će se na kraju sjednice  
napraviti zajednička fotografiju i zatim si  nazdravit s dobrom  časom domaćeg vina.  

  
AD – 4 PRIJEDLOG STRATEŠKOG  PROGRAMA RURALNOG RAZV OJA 
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                ISTARSKE ŽUPANIJE  2008. – 2013 (St udija) 
 

Predsjednik  ANTON PERUŠKO , sa zadovoljstvom i zahvalnošću pozdravljam prof. 
dr. Vjekoslava Para sa  Agronomskog  fakulteta iz Zagreba i prof. dr. Zorana Grgića takoñer 
sa Agronomskog  fakulteta iz Zagreba, koji su sudjelovali  u izradi i jedne i druge  Studije 
koje  su predmet  rasprave na  sjednici  Županijske skupštine. 

Raspravu o Studiji održao je matični Odbor za gospodarstvo, financije i proračun 
Skupštine Istarske  županije, čiji su zapisnik vijećnici dobili na klupe. 

Uvodne napomene za ovu točku dnevnog reda je dao  VALERIO DRANDIĆ, 
zamjenik  Župana Istarske županije. 

 Pobliže obrazloženje ove točke dnevnog  reda je dao Prof. dr. VJEKOLAV PAR. 
 Izvješće Odbora za   gospodarstvo, financije i proračun podnio je FABIO JELI ČIĆ, 
predsjednik Odbora , koji je nakon   rasprave donio  
 

 ZAKLJU ČAK : 
 

1. Podržava se Prijedlog  Strateškog programa ruralnog razvoja Istarske županije  2008. 
– 2013. (studija), te se predlaže Županijskoj skupštini  Istarske  županije  da istu 
prihvati u predloženom tekstu. 
Poziva se sve vijećnike d iznesu primjedbe ili dopune Strategije, koje će Upravni odjel 
za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu, u procesu  analize uzeti 
u obzir i svake  dvije godine nadopunjavati. 
U  raspravi su sudjelovali : PETAR RADETIĆ , u ime Kluba  vije ćnika  SDP-ea,  

VLADIMIR  GAŠPARINI, u ime Kluba vije ćnika  ISDF-a,  TEDI CHIAVALON, u ime Kluba 
vijećnika  IDS-a; u pojedina čnoj  raspravi KLARA  GRAHOVAC, MILAN ANTOLOVI Ć, 
odgovori na  postavljena pitanja.  
 Predsjednik  ANTON PERUŠKO , zaključuje  raspravu i daje na  glasanje usvajanje  
Prijedloga  Strateškog  ruralnog  razvoja  Istarske županije  2008. – 2013. (studija) sa 
amandmanom vijećnika  Vladimira  Gašparinija, koji postaje sastavni dio akta, te nakon 
glasovanja utvrñuje da je  Skupština sa 27 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova, sa  usvojenim amandmanom  vijećnika  Vladimir  Gašparinija, koji 
postaje sastavni dio Odluke, donijela  
 

O D L U K U 
o prihva ćanju 

STRATEŠKOG PROGRAMA RURALNOG RAZVOJA ISTARSKE ŽUPAN IJE 2008.- 2013. 
(STUDIJA) 

          Članak  1. 
Donosi se : 
 
 ODLUKA o prihva ćanju   Strateškog programa ruralnog  razvoja  Istar ske 
županije 2008., - 2013. izra ñenog  od  Agronomskog  fakulteta Sveu čilišta u Zagrebu, 
Svetošimunska  cesta br. 25, Zagreb, lipanj  2008. god. (STUDIJA) 
 
          Članak  2.  

Ova Odluka   stupa  na snagu  objavom u  Službenom  glasniku Istarske županije. 
 

 AD - 5  PRIJEDLOG ANALIZE EKONOMSKE EFIKASNOSTI 
                         PROIZVOðAČA MLIJEKA  I PRETPOSTAVKE ODRŽIVOG 
                         RAZVOJA  PROIZVODNJE MLIJE KA  U ISTARSKOJ   
                         ŽUPANIJI (STUDIJA ) 
 

Materijale za ovu točku dnevnog  reda vijećnici su dobili  uz  poziv za  sjednicu. 
Raspravu je održao matični Odbor za  gospodarstvo, financije i proračun , čiji su 

zapisnik vijećnici   dobili na  klupe. 
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Zamjenik  župana, gospodin VALERIO DRA NDIĆ, se u  ime Poglavarstva izjasnio za 
ovu točku  dnevnog  reda u sklopu obrazloženja  prethodne točke dnevnog  reda.  

Uvodno  napomene za ovu točku dnevnog reda je dao MILAN ANTOLOVI Ć, 
pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu 
Istarske županije.   

 Pobliže obrazloženje za ovu točku dnevnog reda je dao Prof. dr. ZORAN GRGI Ć . 
 Zapisnik sa sjednice Odbora  za gospodarstvo, financije i proračun vijećnici  su dobili 
na klupe. 
 U  raspravi je  sudjelovao: LINO ROŠA, u ime Kluba vije ćnik  HSU-a. 
 Predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje  raspravu i daje  na glasanje  usvajanje 
Analize ekonomske efikasnosti  proizvoñača mlijeka i pretpostavke  održivog  razvoja 
proizvodnje  mlijeka u  Istarskoj  županiji (studija), te nakon glasovanja utvrñuje da je  
Skupština sa 27 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH»  glasova,   
donijela  
     O D L U K U 
                o prihva ćanju  
 

STUDIJE - Analize ekonomske efikasnosti  proizvo ñača mlijeka i pretpostavke  
održivog  razvoja proizvodnje  mlijeka u  Istarskoj   županiji (studija). 
           Članak  1. 
Donosi se : 
  
 ODLUKA o prihva ćanju   STUDIJE -  Analize  ekonomske efikasnosti  
proizvo ñača mlijeka i pretpostavke  održivog  razvoja proizvo dnje  mlijeka u  
Istarskoj  županiji (studija) izra ñene  od Agronomskog  fakulteta Sveu čilišta u 
Zagrebu, Svetošimunska cesta br. 25, Zagreb, prosin ac 2008. godine. 
        Članak  2. 
 Mjere o poticajima za  sto čarstvo usvojene na Skupštini  Istarske županije  13 . 
ožujka 2009. godine sastavni su  dio STUDIJE iz članka  1.  ove Odluke. 
     Članak  3. 
 Zadužuju se Zavod za prostorno planiranje Istarske  županije da u suradnji s  
JLS-ima Istarske  županije u prostorno – planskoj d okumentaciji  na nivou Istarske 
županije i podru čja svake  JLS u Istarskoj  županiji  na zapuštenim i  neobra ñenim  
poljoprivrednim i  šumskim  površinama definira gos podarsko- proizvodna 
podru čja (zone) za uzgoj  i držanje svih  vrsta i  katego rija  toke minimalne 
površine 50 ha do  maksimalne  površine od  500 ha,  a sve s ciljem  izgradnje 
stočnih farmi i formiranja STANCIJA. 
     Članak  4. 
 Ova Odluka  stupa  na snagu  danom objave u  Služb enim novinama Istarske 
županije.                                                                                                                                                                                                                      
 

AD – 6   PRIJEDLOG MODELA KREDITIRANJA POLJOPRIVRED E  U 
               ISTARSKOJ  ŽUPANIJI – IZVJEŠ ĆE O RADU FONDA ZA  RAZVOJ 
               POLJOPRIVREDE  I AGROTURIZMA ISTRE Z A PERIOD  1995.- 
               2008. GODINE 
 

 Prijedlog akta dobili vijećnici su dobili poštom uz  poziv za sjednicu. 
Raspravu je  održao matični Odbor  za  gospodarstvo, financije i proračun, čiji  su 

zapisnik vijećnici  dobili na klupe.  
 Uvodno obrazloženje  za ovu točku dnevnog reda je dao MLADEN  MILOHANI Ć, 

 Voditelj Stručnih  službi Fonda za  razvoj  poljoprivrede i  agroturizma Istre.  
 Skupština je  bez  rasprave  sa 26 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
     O D L U K U 
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                 o prihva ćanju 
Modela kreditiranja poljoprivrede u Istarskoj  župa niji – Izvješ će o radu Fonda za  
razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre za period  1995. – 2008. godine, 

 
         Članak  1. 
 
 Donosi se  ODLUKA o prihva ćanju  Modela kreditiranja poljoprivrede u Istarskoj   
županiji  - Izvješ će o radu  FONDA za  razvoj poljoprivrede i agroturi zma Istre za  
period  1995. – 2008. godine. 
         Članak  2. 

Zadužuju se Upravni odjel  i Stru čna služba Fonda  da u suradnji s  JLS-ima 
Istarske  županije i Lova čkim  savezom   Istarske županije ( osniva čima  FONDA) te 
javnim sektorom u  Istarskoj  županiji, izna ñe dodatne  izvore  financijskih  sredstava  
u cilju ja čanja  kreditnog potencijala FONDA i  stvaranja  pre tpostavki za 
samofinnciranje programa u sektoru poljoprivrede, r ibarstva i lovstva Istarske 
županije.  

         Članak  3. 
Ova Odluka  stupa  na snagu  objavom u  Službenom g lasniku  Istarske 

županije. 
 
 AD – 7  PRIJEDLOG PROGRAMA  PODIZANJA  DUGOTRAJNIH NASADA 

  U ISTARSKOJ  ŽUPANIJI  - IZVJEŠ ĆE O REALIZACIJI 
  PROGRAMA, MODEL SUFINANCIRANJA I KONCEPCIJA  
  PROVEDBE PROGRAMA DO 2020. GODINE 

 
 Prijedlog akta za ovu točku dnevnog  red  vijećnici su dobili  poštom. 
 Raspravu je održao matični Odbor za gospodarstvo, financije i proračun, čiji su 
zapisnik vijećnici dobili  na klupe. 

Uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog reda  je dao MILAN ANTOLOVI Ć, 
pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo , ribarstvo i vodoprivredu.   

Skupština je  bez  rasprave sa  31 glasom  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  
 
    O D L U K U 
                o prihva ćanju   
 
Programa podizanja  dugotrajnih nasada u Istarskoj  županiji – Izvješ će o  realizaciji 
programa, model sufinanciranja i koncepcija provedb e programa do 2020. godine 
 
 AD – 8  
 

a) Prijedlog Zaklju čka o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku 
     o  izmjenama i  dopunama  Statuta Osnovne škol e Barban, 
     Barban, 
b) Prijedlog Zaklju čka o davanju  prethodne suglasnosti na Odluku  
     o izmjenama i  dopunama Statuta Osnovne škole Milana  
     Šorga, Oprtalj, 
c) Prijedlog Zaklju čka o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku 
     o izmjenama i dopunama  Statuta Osnovne škole Savičenta 
d) Prijedlog Zaklju čka o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku 
     o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole V ladimira 
     Nazora Vrsar, 
e) Prijedlog Zaklju čka o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku 
     o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole T ar – Vabriga. 
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Pošto se nitko nije javio za  raspravu predsjednik  ANTON PERUŠKO , 
 zaključujem raspravu i dajem pojedinačno  na glasanje podtočke : 

a)  Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku o izmjenama i 
    dopunama  Statuta Osnovne škole Barba, Barban, 
b) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne suglasnosti na Odluku o izmjenama i 
    dopunama Statuta Osnovne škole Milana Šorga, Oprtalj, 
c) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku o izmjenama i 
    dopunama  Statuta Osnovne škole Savičenta 
d) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku o izmjenama i 
    dopunama Statuta Osnovne škole Vladimira Nazora Vrsar, 
e) Prijedlog Zaključka o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Tar – Vabriga, 

 i  nakon glasovanja utvrñuje  da je  Skupština sa   31 glasom «ZA», bez  glasova «PROTIV» 
i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova donijela 
 
     Z A K L J U Č A K  

 
a)  o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku o izmjenama i 
     dopunama  Statuta Osnovne škole Barba, Barban,  
b)  o davanju  prethodne suglasnosti na Odluku o iz mjenama i 
     dopunama Statuta Osnovne škole Milana Šorga, O prtalj, 
c)  o davanju  prethodne  suglasnosti  na Odluku o izmjenama i 
     dopunama  Statuta Osnovne škole Savi čenta 
d)  o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku o i zmjenama i 
     dopunama Statuta Osnovne škole Vladimira Nazor a Vrsar, 
e) o davanju  prethodne suglasnosti na, Odluku o iz mjenama i 
     dopunama Statuta Osnovne škole Tar – Vabriga, 
 

 AD - 9 
 

a) Prijedlog Rješenja o  razrješenju ravnatelja Pov ijesnog muzeja Istre – Museo 
storico dell'Istria zbog isteka mandata 

b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  v.d. ravnatelja  Povijesnog muzea Istre – 
Museo  storico  dell'Istria   

 
Prijedlog akta vijećnici su  dobili  poštom. 
Komisija za izbor i imenovanja  je  održala  sjednicu, čiji su zapisnik  vijećnici dobili na 

klupe. 
Pošto se nitko nije javio za  raspravu predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje 

raspravu i daje na glasanje pod  a) Prijedlog Rješenja o  razrješenju ravnatelja Povijesnog 
muzeja Istre – Museo storico dell'Istria zbog isteka mandata, te nakon glasovanja utvrñuje da 
je  Skupština sa  31 glasom «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  
glasova, donijela pod 

a)  
     R J E Š E N J E 

 o razrješenju  ravnatelja  Povijesnog muzeja  Istr e – Museo  storico  dell'Istria Pola 
       (Dr. sc. Davor  Mandić) 
 

Zatim daje na glasanje pod  b) Prijedlog Rješenja o imenovanju  v.d. ravnatelja 
Povijesnog muzea Istre – Museo  storico  dell'Istria, te nakon glasovanja utvrñuje da je  
Skupština sa  31 glasom «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, 
donijela  pod  

b) 
     R J E Š E N J E 
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 o imenovanju   ravnatelja  Povijesnog muzeja  Istr e – Museo  storico  dell'Istria 
Pola 

       ( Gracijano  Kešac, dipl. povjesničar , Sutivanac, Gorica 7/A 
 
 Na kraju predsjednik ANTON PERUŠKO,   je rekao: 
 Kolegice i kolege i ostali prisutni ! 
 Dvije minute  ću  vas moliti za pažnju. 
 Nemam smješka na  kraju, jer mi  nije drago što napuštam ovu  stolicu, koliko god 
ona bila  nepopularna, jer s time iskazujem poštovanje prema svima  vama i zahvaljujem na 
povjerenju  kojega  ste mi ukazali da sam u protekle 4 godine bio u prilici da  budem prvi 
meñu  jednakima, da vodim ovu  Skupštinu.  
 Želim se zahvaliti svima vama, drage kolegice i poštovani kolege vijećnici, na  
suradnji u proteklih  4 godine. Želim se zahvaliti  Županu, zamjenicima Župana, članovima 
Poglavarstva, resornim pročelnicima, predstavnicima institucija, organa i organizacija, koje 
su na bilo koji način  u proteklom četverogodišnjem razdoblju učestvovali u radu  Skupštine 
Istarske županije i dali  doprinos njenom  uspješnom radu. 
 Želim se zahvaliti  svim predstavnicima medija koji su, po meni, na jedan objektivan i 
kvalitetan način pratili rad  Istarskog parlamenta  
 Na kraju, ali ne najmanje  važno, želim nešto osobno, posebno se zahvaliti mojim 
dragim suradnicama u Stručnoj  službi  Skupštine i Poglavarstva (Aplauz) i suradnicama i 
suradnicima. Nisu te moje drage suradnice i suradnici, - nekima ne znam čak ni ime, -  samo 
gospoña  Vesna Ivančić i gospoña  Melita  Ferenčić, nego i ostale gospoñe : Aliče, Sanja, 
Gordan itd., itd. Ne govorim ovo  iz  formalnih  razloga. Ako sam imalo bio uspješan u 
voñenju  Skupštine Istarske županije, moram njima zahvaliti. 

 Znam da je na mene bilo primjedbi sa strane opozicije počesto i  sa strane vladajućih 
ponekada i  sa strane Poglavarstva ponekada, ali  to mi daje pravo  da živim u uvjerenju  
kako sam bio uspješan u voñenju  Skupštine. Da nije bilo  ovih mojih  dragih kolegica iz  
Stručne službe, čijoj  se stručnosti  divim i ponosim, ne bih bio toliko uspješan, jer  ako  sam 
bio uspješan to je moja zasluga, a ako  sam bio neuspješan «krive» su one.  

Ali, u  svakom  slučaju,  želim   reći još i to i s time zaključiti, da sam nastojao 
Skupštinu voditi u  skladu s Poslovnikom. Ne znam koliko sam  bio uspješan. Nastojao sam 
prema svim klubovima vijećnika, prema svim političkim  opcijama i prema svim pojedincima, 
odnositi se na isti način. Ako smo si nekad i rekli  po koju riječ suvišnu, bilo ona kao 
posljedica, predmjevam, različitih  političkih stavova i različitih  političkih opcija iz kojih  smo 
došli u ovaj  Regionalni parlament, jedino tako to  doživljavam. Ako ipak netko misli da sam 
ga na osobnoj, na ljudskoj  razini povrijedio  na bilo koji način, a nisam imao namjeru, vjerujte 
mi  ja to tako   ne doživljavam. Meñutim, ukoliko  ipak jesam nekog povrijedio,  iskreno molim 
za oproštenje. Ako netko misli, - jer svatko od  nas smo  samo ljudi, svatko sebe analizira,  
svatko sebe jednom pogleda u ogledalo, - da je mene na osobnoj  razini povrijedio  neka ne  
bude time opterećen, ja svima opraštam. Vjerujem da sam meñu vama, kolegice i kolege  
vijećnice i vijećnici, imao  drage na osobnoj, ljudskoj razini, prijatelje. Ja se nudim vama kao 
prijatelj. Ako nekada u  životu mogu  nekome nešto pomoći ja  sam tu. Ako mi bude  vaša  
pomoć potrebna ja ću  se vama obratiti.  
 Ovo je  najvjerojatnije posljednja sjenica Skupštine Istarske županije u ovom  sazivu. 
Još jednom  hvala  svima i  želim  uspješan rad budućem sazivu  Skupštine Istarske 
županije.  
  I prije  nego zaključim, bez obzira na  vrijeme u kojem se nalazimo zamolit ću  da 
napravimo  jednu  zajedničku oproštajnu fotografiju, najprije sami vijećnici, a kasnije  nam se 
mogu pridružiti u drugoj  snimci i ostali, ali bih htio da prvo budemo  sami vijećnici. Nakon 
svega toga i  naši iz AZRRI-a i MIH-a će nas malo počastiti  i možemo si i  nazdraviti. 
 Hvala  lijepa».  
 Zatim se vijećnicima obratio gospodin VALERIO DRANDIĆ, koje rekao : 
 «Poštovani  predsjedniče ! 
 Mislim da je red  da na kraju, - ovo je sigurno zadnja sjednica  Skupštine Istarske 
županije, - da vam se u ime  Županijskog poglavarstva zahvalim na način na koji  ste vodili 
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ovu  Skupštinu. Ja nemam nikakvih zamjerki. Vjerujem  da velika   većina ih nema, jer ste to 
odradili iznad svega profesionalno, kvalitetno, stručno i kao političar i kao  čovjek. Mislim da 
su mnogi od  vas mogli ovdje učiti i da su učili i zbog toga mi je drago. Neki, nažalost, nisu  
ništa  naučili i zbog toga mi je drago , jer će prije  nestati s političke scene. ( Glasovi  : Bravo. 
Aplauz). 
 Volio bih  da još dugo ostanete na političkoj sceni i  nadam se da se nećete posvetiti 
samo unucima, jer ako se povučete to  će se osjetiti, nastat  će jedna velika praznina tamo 
gdje ste dugo, dugo godina  bili prisutni i ostavili lijepog traga zbog  kojega smo  vam, eto, svi  
zahvalni. 
 Ali s obzirom da ste nam nešto utajili i  s obzirom da znamo  da danas imate i 
roñendan, ja vam želim jednim prigodnim malim darom  čestitati. (Aplauz).  
      (Knjiga). 
 Po završetku sjednice najprije  vijećnici, a zatim i ostali su se pridružili, zajedničkom 
slikanju.  
 Nakon toga  svi  su prisutni vijećnici i ostali  počašćeni od strane AZRRI-a i MIH-a.   
 Sjednica je zaključena u  20,25 sati.  
 
 
 
 
SKRAĆENI ZAPISNIK VODIO :    PREDSJEDNIK SKUPŠTINE IŽ : 
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